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Kunnskapsdepartementet 
 
 
Merknader til høringsnotatet om endringer i barnehageloven 
 
Huskestua barnehage er en privat barnehage, eiet av en foreldreforening – Huskestua Eierforening, og 
drevet for denne v/ Eierstyret. Foreldrene som til en hver tid sitter i styret, gjør dette frivillig og uten 
kompensasjon. Slik har det vært siden foreningen ble stiftet i 1990. Barnehagen åpnet høsten 1990. De 
årene barnehagen har drevet med økonomisk overskudd, har hele overskuddet gått tilbake til driften. 
 
Vi ønsker å komme med følgende innspill til arbeidet med ny barnehagelov: 
 
 
KAP. 3 - RETT TIL BARNEHAGEPLASS 
 
I §12 sies det at brukernes ønsker og behov skal tillegges stor vekt ved selve opptaket. Det bør så langt 
det er mulig tas hensyn til foreldrenes ønske om plass i en bestemt barnehage. 
 
Departementet må sørge for at opptaksrutinene i kommunene sikrer dette. Slik var ikke tilfelle i 
Stavanger ved hovedopptaket i 2007. Politikerne valgte at søknadsdato skulle være det viktigste 
kriteriet ved tildeling av plass. Systemet administrasjonen utarbeidet, overstyrte foreldres ønsker og 
førte til stor misnøye blant både foreldre og daglige leder ute i barnehagene. 
 
I §13 står det at målsettingen er at det skal være minimum to opptak i året. 
 
Dette forslaget kan ikke være tuftet på grundig vurdering av konsekvensene! Når vi i august har fylt 
opp alle plasser, vil vi ikke utvide med x ant plasser i februar! Ønsker dere virkelig at vi skal overfylle 
gruppene og rommene? Dette medfører en forringet kvalitet bl.a. lavere voksentetthet og mindre areal 
pr barn. Målet er å få inn flere 1-åringer. De yngste barna krever mye tid og oppmerksomhet av de 
voksne. Det vil være uforsvarlig å utvide eksempelvis en tradisjonell 0-3-årsgruppe, med 9 barn og 3 
voksne, med 2 1-åringer ekstra! Det er neppe lagt inn i finansieringsmodellen at vi skal kunne ansette 
flere folk – det må jo strengt tatt være en pedagogisk leder - for ett halvt år? Langt mindre til økte 
behov for vikarer ved sykdom og ferieavvikling? 
 
Dessuten vil vi da allerede i februar ha lagt beslag på plasser som ellers ville blitt tildelt i august. 
 
Alle som har kjennskap til dagliglivet i barnehagen, vet at oppstart av nye barn i en gruppe, medfører 
en viss grad av uro i gruppa. Nye barn krever ekstra mye oppmerksomhet fra de voksne.  
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KAP. 4 – RAMMEFINANSIERING 
 
Det står i høringsnotatet, kap.4.3: Midlene vil bli fordelt gjennom en kostnadsnøkkel som består av ett 
sett kriterier som har til hensikt å fange opp ufrivillige variasjoner i kostnads- og etterspørselsforhold 
for barnehager. Gjennom utgiftsutjevningen i inntektssystemet skal kommunene i utgangspunktet få 
kompensasjon for variasjoner i utgiftsbehov for barnehager. (vår utheving) 
 
Vi forventer at kostnadsnøkkelen vil være kjent - og godkjent - på forhånd. 
 
Vi mener også at det ikke er godt nok at kommunene i utgangspunktet skal få kompensasjon. 
Kommunene skal ha kompensasjon. Vi har dessverre ikke tiltro til at kommunen selv makter å lage, 
og gjennomføre, et system som tar hensyn til hver enkelt barnehages individuelle behov. Det er blant 
annet stor forskjell i vedlikeholdsbehovet i private barnehager. Lønnskostnadene er også ulike, blant 
annet ut fra alderssammensetningen i personalet. 
 
Stavanger var forsøkskommune i 2000-2004 under rammefinansieringsforsøket. Kommunen trakk seg 
fra forsøket, og konklusjonen var bl.a. at forutsigbarheten for private barnehager var dårligere med 
rammeoverføringer enn med øremerkede tilskudd.  
 
 
KAP. 5 – FINANSIERING AV IKKE-KOMMUNALE BARNEHAGER 
 
Fra høringsnotatet, kap 5.1: Det er en målsetting at alle barnehager skal ha realistiske driftsvilkår. 
 
Hva anser departementet som realistisk? 
 
For en barnehage som Huskestua, - ikke økonomisk utbytte for eiere, ikke høyere lønnsvilkår for 
personalet, pedagogisk personale i stillinger som krever det, nær 20 år i drift, - ligger det store 
kostnader i vedlikehold av bygg og anlegg. Høringsnotatet uthever også kvalitet på bygg, spesielt. 
 
Med dagens finansieringsordning, er vi ikke i stand til å utføre nødvendig vedlikehold gjennom 
driften. Vi er helt avhengig av å gå med overskudd hvert år, for å kunne opparbeide egenkapital til 
kommende vedlikeholdsoppgaver. 
 
Til de fire alternativene som foreslås; 
Det minst dårlige vil være forslag 4, MEN under forutsetning av at tilskuddet tilsvarer 100% av det 
kommunale barnehager blir tildelt. 
 
Dette er helt nødvendig for å etterkomme regjeringens mål om likeverdig lønns- og arbeidsforhold i 
private og kommunale barnehager. En lavere %-sats vil gjøre det umulig for oss å følge lønns- og 
prisvekst, uten at det går ut over kvaliteten på tilbudet til barn og foreldre. 
 
 
 
Vi ser med spenning fram til endelig forslag til ny barnehagelov vil foreligge. Vår barnehages framtid 
avhenger av at regjering og departement gir kommunen, og dermed oss, levedyktige økonomiske 
vilkår. 
 
 
 
For Huskestua barnehage, 
 
Kirsten Dybdahl, leder i Eierstyret 
Elen Katharina Ousland, daglig leder  


